
  

 

  Friluftsrådet Trekantområdet 

 

Karl Aage Dahl 
Formand Friluftsrådet Trekantområdet 
Jens Thuesens vej 20, 7000 Fredericia. kaadahl@c.dk 

Referat af bestyrelsesmøde nr. 3 

den 26.08.22 kl. 10:00 
hos Karl Aage Dahl i Taulov 

Jens Thuesens vej 20, Taulov, Fredericia 

 

Deltagere: Karl Aage Dahl (KAD), Astrid Jørgensen (AJ) Jønne Andersen (JA) Per Brinck 

(PB)  

Afbud Peer Høgsberg (PH) 

 

1. Nyt fra Friluftsrådet.  

Ikke så meget nyt hen over sommeren. Besøg af Winnie Grosbøll i Vejen hos 

borgmesteren, miljø, børne og unge udvalg. Positiv indstilling til biodiversitet 

og stier i området, herunder også fokus på handicapegnethed, og mulighed 

for at komme frem eller retur med offentlig transport, for ikke altid at gå 

”runder” eller ”ud-hjem” ture. Det nåede i lokalavisen. 

 

2. Nat i naturen 27.08.22 

KAD arrangerer i flyveklubben – Gesten Kærvej – kl 18. Der er kommet 3 

tilmeldinger. DR kommer muligvis og laver indslag til 18.30 nyhederne. Ingen 

har meldt tilbage fra Vejen ifht ”bålsamtaler”. 

Et andet arrangement i området er overnatning i shelters ved Dybvadbro på 

Troldhedebanestien. 

 

3. Bestyrelsesmedlemmers deltagelse i forskellige aktiviteter. 

 

3.3 Kolding kommune:  

Det grønne råd er meget tavst. JA tager kontakt til Inger Birkebæk. Heller 

intet nyt fra brugerrådet i Randbøl Statsskovdistrikt. Der er indvielse af 

færdiggørelsen på Hylkedal Trailpark med omkringliggende stier og 

vandforsinkelsesprojekter. PB vil forsøge at deltage. PB: Drejens lokalråd er 

meget aktive i samarbejde med kommunen omkring stiforløb. Lokalrådet 

arrangerer midtilivet.dk hvor hele lokalområdet er inviteret til fælles 

aktiviteter i området centreret omkring Lyshøjskolen. Bl.a. bådtur på 

Kolding Fjord med mulighed for at prøve kano, kajak og Stand up Padling 

på Koldingegnens Idrætsefterskole  

3.4 Vejle kommune  

KAD har været på besøg i Vejle i sundhedsskoven. Som sundhedspark for 

sygehuset er terrænet måske en anelse udfordrende. PH har udsendt 

oversigt over aktiviter på mail. 

3.5 Fredericia kommune  

KAD kommunikerer med kommunen omkring grønt råds referat fra 

Troldehuset på Trelde Næs. Fredningen er efterfølgende blevet 

effektueret. Nationalpark Lillebælt er nu blevet officiel. Der er oprettet to 
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snorkelstier under vand. Planer om at lave en sti hele vejen langs vandet, 

startende fra Treldenæs og så til Kolding Kommune. Der er meldinger om 

uddeling af flere grønne flag til dagplejere, endnu ingen invitationer til 

vores deltagelse heri. 

3.6 Vejen kommune  

AJ: Har været til møde i Kongeåkomiteen, - Helhedsplan for Kongeåen. 

De tre kommuner, naturfredningsforeningen, landmænd, sportsfiskere 

samt med alle andre mennesker der har deltaget i workshops undervejs. 

Sand og vandregulering er i fokus idet miljøet ved udløbet er meget 

dårligt. Gode og konstruktive møder undervejs i processen. Grønt 

rådsmøde nr 2 blev afholdt ved Vejen gamle Vandmølle. Store projekter 

ved fiskedamme er i proces og åen skal omlægges. Der er et fredet 

område med ”hængesæk” hvor orkideer vokser, det kræver 

opfindsomhed. Der er også oddere, de har fået deres egen lille bro under 

broen så de ikke bliver kørt over. Selve mødet blev afholdt på 

flugtskydningsbanen. 

3.7 Billund kommune  

PH har udsendt lidt på mail herom, det starter langsomt op. 

3.8 Tværkommunale aktiviteter 

Se diverse ovenfor.  

JA: Der har været et udvalg af biologer der har arbejdet med 

arealbegrænsning på Oksbøl Statsskovdistrikt, - det bliver foreløbig ikke 

implementeret på trods af anbefalinger fra alle deltagende 

organisationer.  

Møde i vildtforvaltningsgruppen; naturfredningsforeningen, landbrug og 

fødevare, en fra skovbrugene og naturstyrelsen deltager. Ulvene hjælper 

til at tage syge dyr samt kalve og de tager også mårhunde. Derudover 

viser erfaringer fra Tyskland at de begrænser svinepest. Klelund Plantage 

og i Borris er der kommet ulveunger. 

 

4. Udvalgsmøder opfølgning 

Rekumøde næste gang er 15.09. 

 

 

5. Næste møde: 

 05.12 kl 10.30 hos Astrid 

 

Således opfattet af Per Brinck 


